
PROTOKÓŁ  XXXIV 

posiedzenia Rady Gminy Czernica z dnia 20 marca 2014 r. 

1. Obrady otworzył Przewodniczący Rady, powitał Wójta Gminy, Radnych, Sołtysów oraz 

pozostałych uczestników sesji. Na podstawie listy obecności stwierdził 

prawomocnośd obrad – obecnych było 14 radnych (ustawowy skład Rady wynosi 15 

radnych). Lista obecności radnych, sołtysów i gości stanowi odpowiednio: zał. nr 1, 

zał. nr 2, zał. nr 3 do protokołu. 

2.  Do zaproponowanego porządku obrad uwagę wnieśli: 

1/ Sekretarz Gminy wysunął wniosek, aby wykreślid z porządku obrad pkt. 6 -11/ i pkt.   

     6-12/. 

     Wniosek został przegłosowany jednogłośnie. 

2/ Radna Anna Jezierska wysunęła wniosek, aby pkt. 6-15/ został rozpatrzony jako  

     pkt. 6-1/. 

     Wniosek został przegłosowany jednogłośnie. 

Innych uwag do porządku obrad nie wniesiono. 

Za przyjęciem zmienionego porządku obrad głosowało 14 radnych – stanowi on zał. 

nr 4 do protokołu. 

3. Protokół z poprzednich obrad Rady został przyjęty bez uwag. 

4. Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres międzysesyjny; zapoznał Radę 

z wydanymi zarządzeniami, ze sprzedażą mienia komunalnego, dzierżawami, 

przetargami oraz sprawami różnymi. Do sprawozdania uwag nie wniesiono - stanowi 

ono zał. nr 5 do protokołu. 

5. Interpelacje i zapytania radnych – nie przedstawiono. 

6. Rada rozpatrzyła projekty i podjęła uchwały w sprawie: 

 

1/ Nr XXXIV/300/2014 - przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego wsi Gajków, gmina Czernica w celu likwidacji 

odcinka drogi łączącej ulicę Lipową wraz z ulicą Polną  

Celem przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego wsi Gajków jest likwidacja odcinka drogi  wewnętrznej łączącego  

ulicę Lipową wraz z ulicą Polną. Niniejsza uchwała pozwoli na wprowadzenie 

rozwiązao dotyczących układu komunikacyjnego w granicach przedstawionych na 

załączniku graficznym do uchwały. Teren przystąpienia do opracowania planu 

miejscowego obejmuje obszar 56 ha. 

Wszystkie Komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.  

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady  - uwag nie wniesiono. W 

głosowaniu udział wzięło 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 7 radnych, 

przeciw – 0, wstrzymało się od głosu 7 radnych – uchwała stanowi zał. nr 6 do 

protokołu. 

2/ Nr XXXIV/301/2014 - zmiany budżetu Gminy Czernica na 2014 rok 

Zmian budżetu dokonano w związku z: 



1/ pomniejszeniem dochodów budżetu o kwotę 46.865 zł z powodu zmniejszenia 

subwencji oświatowej; 

2/ powiększeniem dochodów o kwotę 40.000 zł z tytułu wpłat rodziców za udział w 

akcji wypoczynek w czasie ferii zimowych i wakacji letnich; 

3/ powiększeniem dochodów i wydatków o kwotę 58.854 zł tytułem dofinansowania 

zadania z zakresie unieszkodliwiania azbestu; 

4/ przeniesieniem środków z Funduszu Sołeckiego wsi Gajków w wysokości 5.000 zł 

przeznaczonych na remonty dróg gminnych na projekt II-go etapu  modernizacji ul. 

Głównej w Gajkowie;  

5/ przeniesieniem środków w wysokości 20.000 zł w planie finansowym Zespołu Szkół 

w Chrząstawie z § 6060 na §6050 na zadanie w zakresie budowy ogrodzenia wokół 

szkoły; 

6/ przeniesieniem  środków w wysokości 30.750 zł z dotacji przedmiotowej dla ZGK 

Czernica na zakup kosiarki do koszenia terenów gminnych; 

7/ powiększeniem wydatków na następujące zadania: 

    - 23.000 zł – jako udział Gminy w remoncie dachu na budynku komunalnym w 

Ratowicach użytkowanym przez ZGK; 

    -  4.500 zł na zakup rzutnika na salę konferencyjną; 

    -  40.000 zł na dokooczenie modernizacji remizy OSP w Chrząstawie Wlk; 

    -  9.305 zł na zapłacenie za wymianę bramy wjazdowej do remizy OSP w Kamieocu 

Wr; 

    -  23.000 zł na dokooczenie remontu pomieszczeo klubu „Kuźnia” w Kamieocu Wr; 

    - 40.000 zł na wydatki związane z wypoczynkiem zimowym i letnim dzieci i 

młodzieży, 

    -  171.000 zł na dokooczenie modernizacji świetlicy w Kamieocu Wr.; 

    - 10.000 zł na opłaty prac wstępnych związanych z uzyskaniem pozwolenia na 

budowę świetlicy w Nadolicach Małych; 

    - 30.000 zł na dotacje na dofinansowanie prac remontowych obiektów 

zabytkowych; 

    -  62.000 zł na dokooczenie finansowania budowy placu zabaw w Czernicy; 

    - 7.000 zł na budowę odwodnienia boiska w Chrząstawie Małej; 

    -  na dotacje dla Towarzystwa Przyjaciół Chrząstawy na zadanie „Budowa miejsca 

spotkao dla mieszkaoców Chrząstawy Malej i Wielkiej” – 2.700 zł. Pozostała kwota – 

23.926,02 zł będzie udzielona w formie umowy pożyczki do chwili uzyskania dotacji z 

Urzędu Marszałkowskiego; 

8/ pomniejszeniem wydatków o kwotę 515.870 zł z tytułu odszkodowania za przejęte 

drogi gminne. 

Powyższe zmiany budżetu zostały  zaopiniowane pozytywnie przez wszystkie Komisje 

Rady. 

Ponadto, w trakcie dyskusji, Rada ustosunkowała się do następujących zmian 

budżetu: 



- przeniesienia środków funduszu sołeckiego wsi Nadolice Wielkie z zaplanowanych 

20.000 zł na remonty dróg gminnych oraz 5.446 zł zaplanowanych na działania 

promocyjne dla wsi Nadolice Wielkie na: 5.000 zł na rewitalizacje parku wiejskiego, 

4.000 zł na zakup urządzeo na plac zabaw, 2.500 zł dodano na działania promocyjne, 

o kwotę 11.500 zł pomniejszono wydatki w rozdz. 60016 §4270. 

Za dokonaniem powyższej zmiany budżetu głosowało 14 radnych; 

- przeznaczono 80.000zł na budowę parkingu wzdłuż ul. Cichy Kącik, do parku, w 

Kamieocu Wr. 

Za dokonaniem powyższej zmiany budżetu głosowało 14 radnych; 

- przeznaczono 6.500 zł na dokooczenie finansowania budowy ogrodzenia świetlicy w 

Jeszkowicach. 

Za dokonaniem powyższej zmiany budżetu głosowało 14 radnych; 

Na prośbę radnej Katarzyny Moroz, Skarbnik Gminy zobowiązała się złożyd rozliczenie 

tego zadania i przekazad do Biura Rady. 

- postanowiono jednogłośnie wykorzystad środki przekazane z PZU w wysokości 6.000 

zł na zakup torby ratowniczej dla OSP w Kamieocu Wr.; 

- Sołectwo wsi Dobrzykowice zwróciło się z prośbą o udzielenie pożyczki z budżetu 

Gminy Stowarzyszeniu „Sami Swoi” w Dobrzykowicach na zorganizowaniu festynu 

wiejskiego. Stowarzyszenie to będzie się ubiegad o środki zewnętrzne na powyższy  

cel. 

Po przeprowadzonej dyskusji, Rada określiła na kwotę 74.000 zł maksymalną 

wysokośd pożyczek udzielanych przez Wójta Gminy w ciągu roku budżetowego 

stowarzyszeniom, które działają na terenie Gminy Czernica i realizują zadania własne 

Gminy współfinansowane ze środków europejskich. W roku 2014 o pożyczki takie 

będą się ubiegad: Towarzystwo Przyjaciół Chrząstawy i Stowarzyszenie „Sami Swoi” w 

Dobrzykowicach, na zorganizowanie festynu. 

Za przyjęciem powyższego głosowało 10 radnych, 4 radnych wstrzymało się od głosu. 

Innych uwag do projektu zmian budżetu Gminy Czernica na 2014 rok nie wniesiono. 

Budżet po zmianach wyniesie: dochody – 41.483.379,30 zł, w tym dochody bieżące – 

37.845.379,30 zł, dochody majątkowe – 3.638.000 zł. Wydatki wyniosą – 

45.213.379,30 zł, w tym wydatki bieżące – 34.807.417,30 zł, wydatki majątkowe – 

10.405.962 zł. Przychody – 6.000.000 zł, rozchody – 2.270.000 zł. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W 

głosowaniu udział wzięło 13 radnych,  uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

 

3/ Nr XXXIV/302/2014 – zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Czernica 

na lata 2014-2023 

Zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy dokonano w zakresie dostosowania 

dochodów i wydatków budżetu, po zmianach. 



Dokonano przeliczenia dochodów bieżących w latach 2015 – 2017 o 2% wzrostu 

rocznie, w latach 2018-2023 przeliczono o 5%  wzrostu w skali roku. W zakresie 

dochodów majątkowych od roku 2018 nie planowano sprzedaży mienia Gminy. 

Wydatki na obsługę długu zaplanowano w latach 2015-2018 w wysokości 600.000 zł., 

natomiast w latach następnych, ze względu na niezaciąganie następnych kredytów, w 

każdym roku kwoty malejące. 

Zaplanowano kwoty kredytów w latach 2015-2018 w wysokości pozwalających 

zrealizowad przedsięwzięcia zaplanowane w wieloletniej prognozie finansowej. W 

latach 2015-2017 wynik budżetu planowany jest jako deficyt, od roku 2018 

planowana jest nadwyżka  przeznaczona na spłaty zadłużenia Gminy.   

Powiększono limity wydatków na 2014 r. dla przedsięwzięd: 

- budowa świetlicy wiejskiej w Kamieocu Wr. o kwotę 171.000 zł, 

- modernizacja remizy OSP w Chrząstawie Wlk. o kwotę 40.000 zł,   ze względu na 

niedokooczenie zadao w roku 2013 i przesunięcie wykonania na rok 2014. 

W roku 2015 dokonano powiększenia limitu wydatków na zadanie „Budowa 

cmentarza komunalnego w Kamieocu Wr.” o kwotę 300.000 zł, wobec czego łączne 

nakłady  finansowe na to zadanie wyniosą 1.550.000 zł. 

Jednocześnie pomniejszono limit wydatków w roku 2015 na zadanie w zakresie 

budowy kanalizacji sanitarnej we wsi Wojnowice. Łączne nakłady  finansowe na to 

zadanie wyniosą 4.137.300 zł 

Łącznie na wszystkie przedsięwzięcia limit wydatków na rok 2014 wyniesie 8.816.000 

zł, na rok 2015 pozostanie bez zmian i wyniesie  5.360.000 zł. 

Projekt zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Czernica na lata 2014-2023 

został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie Komisje Rady. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W 

głosowaniu udział wzięło 14 radnych,  uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

 

4/ Nr XXXIV/303/2014 - uchylenia uchwały nr XXIII/139/2009 z dnia 17 lutego 2009 

w sprawie wyłapywania bezdomnych zwierząt i dalszego postępowania z tymi 

zwierzętami na terenie gminy Czernica 

W związku ze zmianą ustawy o ochronie zwierząt, należy podjąd uchwałę w sprawie 

wymagao, jakie powinien spełniad przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi 

zwierzętami. 

Powyższa uchwała straciła moc prawną. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie Komisje Rady. 

Projekt odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W głosowaniu 

udział wzięło 14 radnych,  uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi zał. nr 9 do 

protokołu. 

 



5/ Nr XXXIV/304/2014 - wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 

budżecie Gminy na rok 2015 

Postanowiono wyrazid zgodę na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie 

Gminy na rok 2015. 

Powyższy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie Komisje 

Rady. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W 

głosowaniu udział wzięło 14 radnych,  uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

 

6/ Nr XXXIV/305/2014 – zmiany Statutu Związku Międzygminnego Ślęza-Oława 

Zmiana Statutu następuje na skutek zmiany liczby uczestników Związku 

Międzygminnego z powodu wystąpienia gminy Kobierzyce oraz gminy Ziębice ze 

Związku. Gminy te nie należą do naszej sortowni. 

Powyższy projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały wszystkie Komisje Rady. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W 

głosowaniu udział wzięło 14 radnych,  uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

 

7/ Nr XXXIV/306/2014  - określenia wysokości oraz szczegółowych warunków i 

trybu przyznawania i zwrotu zasiłku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie 

Zgodnie z art. 17 ust. 2 ustawy z 12.03.2004 r. o pomocy społecznej do zadao 

własnych gminy należy przyznawanie i wypłacanie pomocy na ekonomiczne 

usamodzielnienie, w formie zasiłków, pożyczek oraz pomocy w naturze. 

Art. 43 w/w ustawy stanowi, że „rada gminy, w drodze uchwały, określa wysokośd 

oraz szczegółowe warunki i tryb przyznawania i zwrotu zasiłku celowego na 

ekonomiczne usamodzielnienie”. Z powodu „obwarowao” nikt z tej pomocy nie 

skorzystał. Pomoc może byd udzielona na podstawie wywiadu środowiskowego, w 

formie decyzji administracyjnej. Są to niewielkie kwoty. 

Powyższy projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały wszystkie Komisje Rady. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W 

głosowaniu udział wzięło 14 radnych,  uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

 

8/ Nr XXXIV/307/2014 - sposobu sprawiania pogrzebu przez Gminę Czernica 

Przepisy ustawy o pomocy społecznej nakładają na gminę obowiązek ustalania 

sposobu sprawiania pogrzebu. Zgodnie z art. 17 ust. 1 pkt. 15 w/w ustawy sprawienie 

pogrzebu, w tym osobom bezdomnym, stanowi zadanie własne gminy, o charakterze 

obowiązkowym. 

Powyższy projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały wszystkie Komisje Rady. 



Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W 

głosowaniu udział wzięło 14 radnych,  uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

 

9/ Nr XXXIV/308/2014 - ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w 

zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania w Gminie Czernica na 

lata 2014-2020” 

Uchwałą Nr 221 Rady Ministrów z dnia 10 grudnia 2013 r. został ustanowiony 

wieloletni program wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 

paostwa w zakresie dożywiania” na lata 2014–2020 (M.P. z 2013, poz. 1024). 

Program ten przewiduje wsparcie gmin, które w szczególnie uzasadnionych 

przypadkach, będą udzielały pomocy, gdy uczeo albo dziecko wyraża chęd zjedzenia 

posiłku, a odpowiednio dyrektor szkoły lub przedszkola informuje ośrodek pomocy 

społecznej o potrzebie udzielenia pomocy w formie posiłku.  Przy czym, liczba dzieci i 

uczniów, którym ma byd udzielona pomoc w w/w sposób, nie może przekroczyd 20 % 

liczby i uczniów dożywianych w szkołach i przedszkolach na terenie gminy, w danym 

miesiącu, na podstawie wydanych decyzji administracyjnych.  

Warunkiem przyznania takiej pomocy, bez wydania decyzji administracyjnej 

przyznającej posiłek oraz bez przeprowadzania rodzinnego wywiadu 

środowiskowego, jest przyjęcie przez gminę odpowiedniego programu osłonowego, 

który takie rozwiązania na terenie gminy będzie przewidywał.  

Ustawa o pomocy społecznej daje możliwośd tworzenia i realizacji programów 

osłonowych     o zasięgu  gminnym.   

Powyższy projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały wszystkie Komisje Rady. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W 

głosowaniu udział wzięło 14 radnych,  uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi zał. nr 14 do protokołu. 

 

10/ Nr XXXIV/309/2014 - Statutu Gminy Czernica 

Powyższy projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały wszystkie Komisje Rady. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W 

głosowaniu udział wzięło 14 radnych,  uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi zał. nr 15 do protokołu. 

 

11/ Nr XXXIV/310/2014 - przyjęcia Strategii z elementami planowania rozwoju 

lokalnego Gminy Czernica na lata 2014-2025 

Strategia składa się z części informacyjnej dotyczącej Gminy Czernica, a od rozdziału 

IV określa zakres działao, cele, sposób realizacji zadao, monitorowanie zadao. Starano 

się, by dokument ten był maksymalnie uniwersalny i wskazywał zadania jako kierunki 

działania, idee. 



W związku z powyższym, nie znalazły się w niej zapisy, np. dotyczące budowy 

stadionu, świetlicy w Dobrzykowicach, na co zwróciła uwagę radna Halina Popiołek. 

Powyższy projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały wszystkie Komisje Rady. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W 

głosowaniu udział wzięło 14 radnych,  uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi zał. nr 16 do protokołu. 

 

12/ Nr XXXIV/311/2014 - określenia wymagao, jakie powinien spełniad 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności 

w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 

ciekłych 

W świetle ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, wymagania jakie 

powinien spełnid przedsiębiorca ubiegający się o udzielenie zezwolenia, określa w 

drodze uchwały rada gminy. 

Na prowadzenie przez przedsiębiorcę działalności w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Czernica 

wymagane jest zezwolenie. Zezwolenie udzielane jest w formie decyzji przez organ 

właściwy ze względu na miejsce świadczenia usług, tj. przez Wójta Gminy Czernica. 

Poprzednia uchwała podjęta w tej sprawie została uchylona przez Nadzór Wojewody. 

W tym projekcie uchwały, uchybienia wskazane przez Nadzór, zostały 

wyeliminowane.  

Powyższy projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały wszystkie Komisje Rady. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W 

głosowaniu udział wzięło 14 radnych,  uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi zał. nr 17 do protokołu. 

 

13/ Nr XXXIV/312/2014 - przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czernica w 2014 r. 

Ustawa z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt zobowiązuje radę gminy do 

corocznego uchwalania programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy. Program ten obejmuje: 

- zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt, 

- opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie, 

- odławianie bezdomnych zwierząt, 

- obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach, 

- poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt, 

- usypianie ślepych miotów, 

- wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt 

gospodarskich, 

- zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadku zdarzeo drogowych z 

udziałem zwierząt. 



Przyjęcie programu wywołuje skutki finansowe na kwotę 90.000 zł.  Środki te zostaną 

wydatkowane na: zakup materiałów i wyposażenia ( karmy) – 15.000 zł, zakup usług 

pozostałych ( wyłapywanie bezdomnych zwierząt) – 75.000 zł. 

Zarząd Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami w Polsce Oddział we Wrocławiu  

zaopiniował  powyższy program pozytywnie, natomiast Powiatowy Lekarz 

Weterynarii zaopiniował go negatywnie. 

Projekt powyższego programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi pozytywnie 

zaopiniowały wszystkie Komisje Rady. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W 

głosowaniu udział wzięło 14 radnych,  uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi zał. nr 18 do protokołu. 

 

14/ Nr XXXIV/313/2014 - Statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w Czernicy 

Zmianę Statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w Czernicy przygotowano zgodnie z 

zaleceniami pokontrolnymi, w związku ze zmianą przepisów. 

Powyższy projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały wszystkie Komisje Rady. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W 

głosowaniu udział wzięło 14 radnych,  uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi zał. nr 19 do protokołu. 

 

15/ Nr XXXIV/314/2014 – skargi na działalnośd Wójta Gminy Czernica w zakresie 

funkcjonowania Zespołu Interdyscyplinarnego w Czernicy 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych poinformowała, że Komisja 

Oświaty, na zlecenie Przewodniczącego Rady Gminy Czernica, dnia 11 marca 2014 r. 

rozpatrzyła skargę Pana Artura Kowalczyka na działalnośd Wójta Gminy Czernica w 

zakresie funkcjonowania Zespołu Interdyscyplinarnego w Czernicy. 

Pan Artur Kowalczyk  złożył skargę dnia 19 lutego 2014 r.  

Po zapoznaniu się z dokumentacją, wyjaśnieniami Przewodniczącego Zespołu 

Interdyscyplinarnego p. Renaty Godek-Fiet, Komisja Oświaty i Spraw Społecznych  

stwierdziła, iż zgodnie z art. 6 ust. 2 pkt. 4 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r.  o 

przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie  (Dz. U. Nr 180, poz. 1493) - Wójt nie jest 

organem kontrolującym działanie zespołu interdyscyplinarnego, tylko organem 

powołującym ten zespół. 

Organem kontrolującym działania zespołu interdyscyplinarnego jest wojewoda - 

mówi o tym  art. 7 ust. 1 pkt.  5 cytowanej ustawy. 

  W związku z powyższym, postanowiono nie uwzględnid skargi Pana Artura 

Kowalczyka na działalnośd Wójta Gminy Czernica, w zakresie funkcjonowania Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Czernicy. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W 

głosowaniu udział wzięło 14 radnych,  uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi zał. nr 20 do protokołu. 



7. Odpowiedzi na zapytania radnych – pytao nie przedstawiono. 

8. Wolne wnioski i informacje: 

1/  p. Piotr Golus poinformował o możliwości dofinansowania przedsięwzięd w 

zakresie porządkowania ładu przestrzennego na terenie gminy, w ramach LGD. 

Maksymalnie można otrzymad dofinansowanie na 1 zadanie w wysokości 25tyś. zł  

Gmina może złożyd 1 wniosek. 

Pula środków do rozdysponowania na 8 gmin i stowarzyszenia wynosi 300 tyś. zł. 

W trakcie dyskusji radni zgłosili, by dofinansowaniem objąd  n/w zadania: 

a/ park w Kamieocu Wr., 

b/ park w Wojnowicach, między ul. Orlą a ul. Jemiołową, 

c/ remont wejścia do świetlicy w Ratowicach, w tym wykonanie podjazdu dla 

niepełnosprawnych, 

d/ doposażenie placu zabaw w Czernicy, 

Wójt Gminy stwierdził, że Gmina zgłosi zadanie, które ma największą szansę na 

realizację, tj. ma wykonany projekt i duży wkład pracy społecznej. Zaznaczył, że 

stowarzyszenia również mogą składad wnioski do 10 kwietnia br. 

2/ Wiceprzewodnicząca zapoznała Radę z  odpowiedzią na pisma p. Tomasza 

Łukaszów dot. komunikacji gminnej – treśd odpowiedzi stanowi zał. nr 21 do 

protokołu.  

3/ Sołtys wsi Łany zapytał o następujące sprawy: 

- oświetlenie ul. Odrzaoskiej w Łanach i ul. Podwale w Kamieocu Wr. oraz rozwiązanie 

problemu niebezpiecznego przejazdu rowerowego pod wiaduktem; 

- znaki informacyjne ŁANY - ustawione są w złych miejscach i wprowadzają w błąd 

kierowców; 

- zmianę uchwały dot. okręgów wyborczych; 

- projekt statutu sołectwa. 

p. Piotr Golus wyjaśnił, że należy doprojektowad lampy pod wiaduktem i wtedy 

zostanie wykonane oświetlenie całej ul. Odrzaoskiej. W sprawie rozwiązania 

problemu niebezpiecznego przejazdu rowerowego pod wiaduktem Gmina ponownie 

wystąpi z pismem do Urzędu Marszałkowskiego. 

Odnośnie ustawienia znaków ŁANY, Sekretarz Gminy poinformował, że właściciel 

drogi, w odpowiedzi na pismo w tej sprawie  stwierdził, że znaki te są ustawione 

zgodnie z przepisami prawa. Gmina może jedynie apelowad do Urzędu 

Marszałkowskiego o właściwe ich  ustawienie. 

Odnośnie sprawy dot. zmiany uchwały o okręgach wyborczych wyjaśniono, że 

zostaną podjęte kroki celem przypisania ul. Podwale w Kamieocu Wr. do właściwego 

okręgu wyborczego. 

Przewodniczący Komisji Statutowej poinformował, że projekt statutu jest na 

ukooczeniu i zostanie przekazany do opinii zebrao wiejskich wszystkich sołectw. 



4/ Radny Piotr Zakręta zapytał o  realizację oświetlenia ulic, na które są gotowe 

projekty oraz o uprzątnięcie poboczy przy dr 455 we wsi Jeszkowice i Kamieniec Wr.- 

wystosowanie w tej sprawie pisma do DZDiK we Wrocławiu. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że najbliższe posiedzenie Komisji Budżetu i Komisji wspólnych 

będzie poświęcone tematowi oświetleo ulic. 

Odnośnie uporządkowania poboczy dróg, Sekretarz Gminy wyjaśnił, iż rokrocznie w 

tej sprawie są wysyłane pisma do Starostwa Powiatowego i Województwa. Obecnie 

mamy miesiąc marzec i jest zima. Od kwietnia rozpoczynają się prace porządkowe 

przy poboczach dróg. 

9. Na tym Przewodniczący Rady, o godz. 14.15, zamknął obrady Rady. 

                                                                                             Protokołowała 

                                                                                            Barbara Listwan 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


